
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 16.února 2022 

 

 

Přítomni: MUDr. M. Trojánek, doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. V. Veselý, 

prof. MUDr. Jakub Hort, Ph.D., MUDr. A. Láznička, MUDr. Martin Kynčl, Ph.D., prof. MUDr. 

O. Hrušák, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D., B. Prýmková, 

prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., MUDr. Pavlína Piťhová, Ph.D., Marie Bartoníčková, T. Jelínek,   

C. Lehto, O. Ferra, K. Angerová 

 

Omluveni: MUDr. Jan Balko, Bc. M. Jirásek, prof. MUDr. R. Keil, Ph.D. 

 

Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., prof. MUDr.T. Kalina, Ph.D., Mgr. J. Šmejcká,  

Ing. J. Dvořák, Mgr. Z. Dobiašová, Bc. J. Jirsa 

 

 

PROGRAM 

1) Zahájení a uvítání hostů 

2) Volba skrutátorů a schválení programu 

3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 19. 1. 2022 

4) Informace předsednictva AS 2. LF UK  

5) Zprávy vedení fakulty 

6) Návrh složení kolegia děkana pro funkční období 2022-2026 

7) Návrh nového složení Vědecké rady 2. LF UK 

8) Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo na dostavu areálu TPU 2. LF UK (areálové osvětlení) 

9) Projekt výstavby multifunkční budovy (MFB) 2. LF UK v areálu FN Motol 

10) Novelizace Jednacího řádu AS 2. LF (volby předsednictva AS) 

11) Zprávy ze senátu UK 

12) Různé 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil MUDr. Milan Trojánek, Ph.D., předseda AS 2. LF UK, a přivítal přítomné.  

 

2) Volba skrutátorů a schválení programu 

Skrutátory byli určeni: doc. PhDr. Ondřej Čakrt, Ph.D. (pedagogická komora) a Marie 

Bartoníčková (studentská komora) 

Program byl schválen tichým souhlasem. 

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 19. 1. 2022 

MUDr. Trojánek otevřel diskuzi k zápisu minulého zasedání. Z diskuze vyplynul požadavek 

zapisování celkového součtu hlasů u každého hlasování, bude doděláno.  

Hlasování: za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za studentskou komoru pro 7, 

proti 0, zdržel se 1. Celkem 16 pro, proti 0, zdržel se 1. 

Zápis zasedání AS ze dne 19. 1. 2022 byl schválen. 

 

 

 

 

 



4) Informace předsednictva AS 2. LF UK 

MUDr. Trojánek informoval, že 3.2.2022  proběhla schůzka s MUDr.Veselým a prof.Babjukem 

ohledně MFB, byly probrány první plány, návrhy. Před celým vedením je velké množství práce, 

MUDr.Trojánek všem děkuje za úsilí. Jedním z dalších bodů programu je představení projektu. 

Dále dojde k personálním změnám v AS 2. LF UK, ty budou souviset s dnešním hlasováním o 

členech KD 2. LF UK a VR 2. LF UK. Rezignaci zaslal prof. Kachlík na své členství v AS 2. LF 

UK.  

 

5) Zprávy vedení fakulty  

Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil složení Kolegia děkana 2. LF UK, 

kde došlo ke změně – MUDr. Trojánek bude stálým hostem. Spolupráce bude nadále velmi úzká. 

Některá označení vymezené činnosti proděkanů možná budou ještě upřesněna, personálně byli 

již při minulém zasedání AS představeni. 

Vědecká radu 2. LF UK dále pokračuje v činnosti, příští jednání by proběhlo v březnu 2022, je 

třeba se shodnout na personálním složení. Změny ve složení VR nejsou dány nespokojeností 

s činností jednotlivých členů, ale spíše změnami na pozicích přednostů jednotlivých klinik, 

vyloučením některých z hlediska Statutu a celkově snahou mít podporu v přicházející generaci.  

Prof. Babjuk sdělil, že všech odcházejících členů VR si hluboce váží, jsou to významné 

osobnosti fakulty. Rád by jim nabídl čestné členství ve VR a využil jejich bohaté znalosti a 

zkušenosti. Práce VR nebude spočívat pouze v hlasování pro nové docenty a profesory, ale je 

třeba rozvinout další vědecké otázky, např. co je a není čestné v akademické práci apod. 

MUDr. Trojánek otevřel diskuzi k jednotlivým členům navrhovaného KD a nové VR. 

Prof. Hrušák se vyjádřil k novým členům VR, kde z hlediska personálního nejsou tak velké 

změny, je logické pracovat s přednosty klinik a je dobré využít znalostí emeritních přednostů. 

Táže se, zda mohou čestní členové VR hlasovat? Prof. Babjuk sdělil, že to není možné. 

Prof. Škába nabídku děkana ohledně čestného členství uvítal, dle jeho názoru je velmi taktní a 

vstřícná. Čestní členové při diskuzích, kterým by byli přítomni, svými názory mohou ostatní 

ovlivnit a inspirovat. 

MUDr. Trojánek diskuzi uzavřel s tím, že o čestných členech by mohlo hlasovat příští zasedání 

AS. 

 

6) Návrh složení kolegia děkana pro funkční období 2022-2026 

Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil složení Kolegia děkana 2. LF UK 

již při jednání v bodu 5. 

 

7) Návrh nového složení Vědecké rady 2. LF UK 

Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil složení Vědecké rady 2. LF UK již 

při jednání v bodu 5, kde jednotlivé kandidáty představil i se životopisy.  

 

MUDr. Trojánek informuje, že se přistoupí k tajnému hlasování.  

Členové AS obdrží každý 3 hlasovací lístky – jeden pro vyjádření k jednotlivým členům 

Kolegia děkana 2. LF UK (vždy u každého jména je uvedeno souhlasím-nesouhlasím-zdržuji se), 

druhý pro vyjádření k jednotlivým odstupujícím členům Vědecké rady 2. LF UK (vždy u 

každého jména je uvedeno souhlasím-nesouhlasím-zdržuji se), třetí pro vyjádření k jednotlivým 

nově navrženým členům Vědecké rady 2. LF UK (vždy u každého jména je uvedeno souhlasím-

nesouhlasím-zdržuji se). Po sečtení hlasů skrutátory jsou výsledky tyto: 

 

 

 

 

 



Výsledky tajného hlasování složení Kolegia děkana 2. LF UK pro funkční období 2022-2026: 

Prof. MUDr. Josef Zámečník, Ph.D.                  souhlasím 15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se  1   

Doc. MUDr. Štěpánka Průhová, Ph.D.              souhlasím 16 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Tomáš Kalina, Ph.D.                     souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. PaedDr. Pavel Kolář, Ph.D.                       souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Vojtěch Havlas, Ph.D.                   souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0         

Prof. MUDr. David Kachlík, Ph.D.                    souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Petr Marusič, Ph.D.                       souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Doc. MUDr. Alena Kobesová, Ph.D.                 souhlasím 15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1 

Prof. MUDr. Radan Keil, Ph.D.                         souhlasím 13 – nesouhlasím 1 – zdržuji se 2 

PhDr. RNDr. Daniel Jirkovský, Ph.D., MBA    souhlasím  15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1 

Závěr: AS schválil složení Kolegia děkana 2. LF UK pro funkční období 2022-2026. 

 

Výsledky tajného hlasování návrhu na odvolání stávajících členů VR 2. LF  UK : 

 

Prof. RNDr. Evžen Amler, CSc.                         souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Dagmar Dotřelová, CSc., FEBO   souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0              

Prof. RNDr. Václav Hampl, DrSc.                     souhlasím 15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1 

Prof. MUDr. Jiří Hoch, CSc.                              souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Roman Kodet, CSc.                       souhlasím 15 – nesouhlasím 1 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Milan Kvapil, CSc., MBA             souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Jan Lebl, CSc.                                souhlasím 15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1 

Prof. MUDr. Tomáš Trč, CSc., MBA                 souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0         

Externí člen 

Prof. Ing. Rudolf Poledne, CSc.                         souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Jana Třešňák Hercogová, CSc.     souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Ondřej Viklický, CSc.                   souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0               

Závěr: AS schválil odvolání výše uvedených členů VR 2. LF UK. 

Výsledky tajného hlasování návrhu nových členů VR 2. LF UK pro funkční období od 1. 2. 2022 – 

31. 1. 2026 

Prof. MUDr. David Kachlík, Ph.D.                    souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Pavel Kršek, Ph.D.                        souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0              

Prof. MUDr. Pavel Dřevínek, Ph.D.                   souhlasím16  – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Alan Stolz, Ph.D.                          souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Josef Zámečník, Ph.D.                  souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Radan Keil, Ph.D.                         souhlasím 14 – nesouhlasím 1 – zdržuji se 1 

Prof. MUDr. Zdeněk Šumník, Ph.D.                  souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Prof. MUDr. Vojtěch Havlas, Ph.D.                   souhlasím 15 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1         

Externí člen 

Mgr. Martin Balaštík, Ph.D.                               souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Mgr. Jan Frič, Ph.D.                                           souhlasím 14 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 2 

Prof. RNDr. Matěj Daniel, Ph.D.                       souhlasím 16 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 0 

Závěr: AS schválil nové členy VR 2. LF UK pro funkční období 2022-2026. 

Prof. Babjuk poděkoval za schválení členů KD 2. LF UK a VR 2. LF UK a za souhlas 

s odchodem některých členů VR 2. LF UK. Dále se pan děkan vyjádřil k aktuálnímu dění na 

Ukrajině, máme některé studenty u nás, rád by připravil prohlášení o vstřícnosti s pomocí 

studentům. MUDr. Trojánek poprosil M. Bartoníčkovou o součinnost. 



8) Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo na dostavu areálu TPU 2. LF UK (areálové osvětlení) 

Tajemnice 2. LF UK Mgr. Šmejcká předkládá Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo na dostavbu 

areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa. Dodatek obsahuje Změnový list č. 10, list se týká areálového 

veřejného osvětlení, víceprací v hodnotě 1.780.797,58 Kč bez DPH, budou hrazeny z prostředků 

2. LF UK. Při realizaci nyní v rámci stavby se jedná o levnější variantu. 

Po krátké diskuzi se přistoupilo k hlasování.   

Hlasování o Dodatku č. 4 : za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za studentskou 

komoru pro 8, proti 0, zdržel se 1. Celkově pro 17, proti 0, zdržel se 1. 

 

AS 2. LF UK souhlasí s Dodatkem č. 4 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 

4. etapa.  

 

MUDr. Trojánek a Bc. Jirsa se ještě vracejí k projednávání na minulém zasedání AS – 

k prostorům klubu Dr. Voják a požadavku studentů na provoz i po uzavření baru 

provozovatelem. Na stavebním úřadě již bylo předjednáno vybourání okna a zasazení dveří 

(směr k lesu),přeuspořádá se vnější stavba původně na odkladové hospodářství, kde se vybudují 

venkovní toalety, odpočinková venkovní plocha, která má přípojky, tedy umožní i další aktivity, 

např. grilování. Bc. Jirsa vše vysvětlil na plánech. Prof. Zuna vznesl dotaz, zda tedy bude jen 

venkovní plocha a samostatná místnost uvnitř, není propojeno s barem? 

Bc. Jirsa a MUDr.Veselý vysvětlili, že propojení vnitřní místnosti s barem lze po odstranění 

mobilní příčky, večer, pokud by provozovatel již zavřel, lze vzhledem k přípojkám využívat 

prostor i samostatně. Plánuje se dokončení 8/2022, v říjnu 2022 by se již mělo učit. 

MUDr. Trojánek poděkoval za vstřícnost s řešením požadavků studentů. 

 

9) Projekt výstavby multifunkční budovy (MFB) 2. LF UK v areálu FN Motol 

 

Bc. Jirsa představil multifunkční budovu pro výuku mediků, fyzioterapeutů a sester. Budova se 

bude nacházet u jižní vrátnice, máme právo stavby uzavřené s FN Motol. V budově budou 

knihovny, studovny, multioborové simulační centrum, vědeckovýzkumné laboratoře, 

administrativní zázemí fakulty.  Je třeba navýšil prostory vzhledem ke vládnímu nařízení o 

navýšení počtu přijímaných studentů.  Dle situačního nákresu budovy bude autobusová zastávka 

přímo před budovou, samozřejmostí je bezbariérový přístup do budovy. Součástí bude i 

kongresový sál pro 200 osob, lze jej rozdělit na dva po 100 osobách. 

Prof. Zámečník se zajímal o propojení s budovou nemocnice – počítá se dle sdělení Bc. Jirsy 

s prostorem pro napojení nadzemního tunelu ve 3. patře, jinde to nejde vzhledem k reliéfu 

pozemku a nutnosti zachovat komunikaci pro provoz i velkých nákladních vozů. Vše ale záleží 

v budoucnu na dalších finančních prostředcích, nyní je fakulta nemá. MUDr. Kynčla zajímalo, 

pod koho budou spadat simulační prostory? Dle sdělení děkana je prozatím koncepcí a 

koordinací pověřen prof. Havlas, otázka provozu je zatím nedořešena. Další otázky se týkaly 

provozu bufetu, jeho umístění, uvnitř i venku, ještě se dořeší.  Dle Bc. Jirsy součástí bude i 

místnost pro studentské spolky, ta se nachází u kongresového sálu.  

Prof. Hrušák se zajímal o přístup do budovy (ze dvou stran – ze silnice i z prostoru od 

nemocnice), doc. Čakrta zajímala doba průchodu budovou, dle Bc. Jirsy a Mgr. Šmejcké se 

počítá s klasickou pracovní dobou, nikoliv s průchodem nonstop. 

MUDr. Trojánek a Ondřej Ferra upozornili, že umístění skříněk pro studenty v MFB bez 

propojení s budovou nemocnice je nešikovné, uvítali by zachování skříněk pro studenty 

v klinických oborech nadále v budově nemocnice. Prof. Babjuk sdělil, že jednání s FN Motol na 

toto téma dále probíhá. 

Mgr. Dobiašová z ÚVI vystoupila s připomínkami, zdá se jim prostor nedostačující, není si jista, 

zda jejich připomínky a námitky byly do projektu zaneseny.  Rádi by měli i elektronické knihy, 

studovny individuální i tu komunitní, je mnoho dalších nápadů. Bc. Jirsa a prof. Babjuk 

vysvětlili, že prostory i finanční prostředky jsou omezené. Projekt byl nyní finišován v poměrně 

krátkém čase, nelze více hýbat s prostorem pro jednotlivá pracoviště. V rámci prostoru již je pak 

na daném pracovišti, co přesně v daném místě upřednostní. Mgr. Šmejcká namítá, že vše bylo 

konzultováno, námitky byly do nákresu zapracovány. Nyní se dokončuje základní dokumentace, 

později bude dokumentace k provádění stavby, tam se vše více upřesní. Ve výhledu se teprve 



dořeší, kde přesně bude studovna PC a zda vůbec bude potřeba, kde individuální studovny a kde 

komunitní atd.  

MUDr. Trojánek poděkoval za otevřenou diskuzi a komunikaci, za AS může slíbit, že v případě 

potřeby pomůže ASD při jednání mezi vedením 2. LF UK a ÚVI. 

 

10) Novelizace Jednacího řádu AS 2. LF (volby předsednictva AS) 

 

Prof. Zuna přítomné seznámil s možnostmi změny při volbě předsedy a místopředsedů AS.  

Varianta 1 – Celý AS 2. LF UK by volil v budoucnu všechny 4 členy předsednictva AS. 

Varianta 2 – Celý AS 2. LF UK by volil předsedu a místopředsedu předsednictva AS a zbylé 

členy předsednictva by poté zvolila příslušná komora AS, z které by člen pocházel. 

Po schválení dané varianty AS 2. LF UK by další jednání probíhalo v součinnosti s prof. Škábou 

a s legislativní komisí AS UK, je třeba ale vědět, kterou variantu nynější AS 2. LF UK 

podporuje. 

MUDr. Trojánka zajímá, kterou variantu tedy prof. Zuna upřednostňuje a předkládá k hlasování, 

ten se kladně vyjádřil k variantě 1.  

Hlasování o variantě 1: za pedagogickou komoru pro 7, proti 1, zdržel se 0, za studentskou 

komoru pro 6, proti 1, zdržel se 0. Celkově pro 13, proti 2, zdržel se 0. 

 

AS schválil novelizaci Jednacího řádu AS 2. LF (volby předsednictva AS) k dalšímu 

projednávání ve variantě č. 1. 

 

11) Zprávy ze senátu UK  

Prof. Škába  informoval o zasedání senátu UK, kde se volil předseda AS UK- Prof. Zahálka, 

místopředsedkyní je PhMr. Voříšková. Volba předsednictva AS UK -  JUDr.Staša,  Prof.MUDr. 

Moťovská, Doc. Himl, Bc. Remencová. Byly ustaveny pracovní komise AS UK a provedena 

volba jejich předsedů: komise Ekonomická, Legislativní, Studijní, Sociální, IT, Petiční, Pro 

vědu, Ediční. 

Vystoupila rektorka prof. Králíčková, sdělila, že ona i kolegium začali pracovat hned 1.2. 2022.  

Paní rektorka požádala o vyjádření k návrhu na jmenování nových prorektorů: 

Dr. Doleček         prorektor pro strategické spolupráce a rozvoj (byl náměstkem na MŠMT) 

Prof. Krištoufek   prorektor pro vědeckou činnost 

Prof. Kuklík         prorektor pro akademické kvalifikace ( statutární zástupce) 

Prof. Křížová       prorektorka pro zahraniční záležitosti 

Prof. Martínková prorektorka pro studijní záležitosti 

Doc Polák            prorektor pro koncepci a kvalitu vzdělání a předseda Rady pro vnitřní 

hodnocení 

Prof. Skopal        prorektor pro IT (Informační technologie) 

Doc. Vlach          prorektor pro vnější vztahy 

AS UK vyjádřil v tajném hlasování kladné stanovisko k osobám jednotlivých prorektorů. 

 

12) Různé 

Zprávy z komisí: 

Legislativní komise: prof. Zuna informuje o domluvě s paní tajemnicí o elektronické volbě do 

AS, paní tajemnice připravila návrh, nyní se testuje, za cca 14 dní je možné, aby členové AS 

návrh shlédli a měli připomínky. MUDr. Trojánek uvítal tento návrh, po diskuzi byl navržen 

termín setkání 2. 3. 2022 ve 13h. 

Pedagogická komise : Tomáš Jelínek informuje, že je třeba komisi svolat a zvolit nové 

předsednictvo, nyní jiné události nebyly 

Komise pro komunikaci: MUDr. Kynčl informuje, že se komise nesešla, nicméně je aktivní jako 

členi redakční rady, komise chce na své další zasedání pozvat novou pracovnici PR oddělení 2. 

LF UK.  

Sociální komise: M. Bartoníčková informovala, že se komise nesešla. 

Ekonomická komise: prof. Hrušák informoval, že se komise nesešla, je třeba obeslat nové 

senátory a zjistit, v jaké komisi by chtěli zasedat. 



T. Jelínek připomíná, že je třeba oslovit další kandidáty členství v AS, aby volba předsedy a 

místopředsedů mohla proběhnout v co nejkratším čase. 

M. Bartoníčková se zajímala o možnost online přenosu z AS, neboť na 2 měsíce jede do 

zahraničí. Probírala se otázka online přenosu či streemování, v diskuzi vystoupil prof. Škába, 

prof. Hrušák, MUDr. Veselý, MUDr. Trojánek.  

MUDr. Trojánek sdělil, že se pokusí situaci vyřešit. 

 

Příští zasedání Akademického senátu se bude konat v termínu 16. 3. 2022. 

 

Zapsala :  Mgr. Markéta Gáboríková 

 

Schválil : MUDr. Milan Trojánek, Ph.D. 

 

 

 


